
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI TÎRGU OCNA 
 
 

PROCES- VERBAL 
                                                                                                                                            

 
 
Incheiat astăzi, 31 ianuarie 2008 cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a 

Consiliului Local al oraşului Tg.Ocna. 
La şedinţă sunt prezenţi 16 consilieri. Absenteaza d-na consilier Ivanof  

Floarea.  
Participa sefii de servicii si sefii de birou.  
Sunt invitati d-l Chelaru Petrisor- director la S.C. Salina Tg.Ocna si d-l 

Ilie Ionel- ing. sef la S.C. Salina Tg.Ocna. 
Şedinţa fiind statutară, preşedintele de şedinţă, d-l consilier Danila 

Emanoil, supune spre aprobare procesul verbal incheiat la şedinţa ordinară din 
data de 14 decembrie 2007. Se votează in unanimitate.  

In continuare, preşedintele de şedinţă citeşte şi propune spre aprobare 
ordinea de zi propusă de executiv.  
 

Ordinea de zi: 
 

1) Proiect de Hotarare privind desemnarea presedintelui de sedinta pentru 
perioada februarie- aprilie 2008. 

                   Initiator- Primarul orasului Tîrgu Ocna 
 

2) Proiect de Hotarare privind stabilirea punctajului pentru familiile si 
persoanele care au solicitat locuinte in blocurile construite de Primaria orasului 
Tîrgu Ocna cu fonduri A.N.L. 

                    Initiator- Primarul orasului Tîrgu Ocna 
 

3) Proiect de Hotarare privind aprobarea Programului de ocupare a fortei 
de munca in activitati de interes pentru comunitatea locala pe anul 2008. 

                      Initiator- Primarul orasului Tîrgu Ocna 
 

4) Informarea Consiliului Local asupra intentiei de renuntare la 
concesiunea din contractul nr.2809 din 23.06.1999 de catre Salina Tîrgu Ocna. 

           Initiator- Primarul orasului Tîrgu Ocna 
 

- Diverse.     
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Are cuvantul presedintele de sedinta, d-l consilier Danila Emanoil care 
propune ca punctul 4 sa fie prezentat la punctul 1 al ordinii de zi. Se supune la 
vot. Se voteaza in unanimitate. 

 
Punctul 4 al ordinii de zi 
 
Are cuvantul d-na secretar, Mihaela–Luminita Roset care prezinta 

„Informarea Consiliului Local asupra intentiei de renuntare la concesiunea 
din contractul nr.2809 din 23.06.1999 de catre Salina Tîrgu Ocna”. 

D-l consilier Danila Emanoil spune ca in informarea citita de d-na 
secretar s-au prezentat si adresele transmise catre S.C.Salina Tg.Ocna. 

Are cuvantul d-l primar Stefan Silochi care spune ca in data de 
01.11.2007 prin adresa nr.3907 Autoritatea pentru Valorificarea Activelor 
Statului solicita S.N.S. Bucuresti sa demareze procedura de obtinere a avizului 
de mediu necesar vanzarii de active aferente exploatarii sarii in solutie. In data 
de 5.11.2007 a aparut un comunicat al Federatiei Sindicale Romsal in care se 
arata ca se va trece la privatizarea activelor aferente sarii in solutie. Se aduc 
critici atitudinii presedintelui A.V.A.S. ca se va face privatizarea fara ca 
salariatilor sa li se acorde vreun drept. In cazul privatizarii separate a sarii in 
solutie exista riscul ca pentru sarea solida sa nu mai fie interes in mentinerea 
activitatilor de extractie pentru ca implica costuri mari. 

Sanatoriul se afla in Mina Trotus si este obiectivul cel mai vizitat de 
turisti si cel mai important in obtinerea statutului de statiune al orasului. 

D-l primar spune ca prin privatizarea separata exista incertitudinea cu 
privire la activitatea viitoare a sanatoriului si s-au facut interventii scrise si 
audiente prin care a solicitat transferarea (preluarea) gratuita in domeniul public 
al orasului a sanatoriului avand in vedere Hotararea Guvernului nr.1347/2001. 

  Interventiile au fost urmatoarele: 
- pe 9.11.2007 la Prefectul judetului Bacau – Gabriel Berca si Presedintele 

Consiliului Judetean Bacau- Dragos Benea- audienta si scrisoarea 
nr.8010/9.11.2007; 

- pe 9.11.2007 d-l ministru Varujan Vosganian audienta fiind in vizita la 
Tg.Ocna si scrisoarea nr.8010/9.112007; 

- pe 13.11.2007 d-l presedinte Teodor Atanasiu- audienta lunar la A.V.A.S. 
Bucuresti si scrisoarea nr.8052/13.11.2007 

Presedintele de sedinta, d-l consilier Danila Emanoil spune ca pentru a  
concretiza mai bine si pentru a putea discuta, comisiile s-au deplasat pe data de 
29 ianuarie 2008 in Parcul Magura la Groapa Burlacu. In acest proiect sunt 
investiti foarte multi bani, de aceea trebuie sa se analizeze si sa se discute cu 
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toata raspunderea deoarece relatiile cu Salina Tg.Ocna au fost foarte bune de-a 
lungul timpului. 
 In materialul prezentat de catre executiv exista o scrisoare in care 
conducerea Salinei Tg.Ocna este incantata de proiectul pe care Consiliul Local 
il poate realiza. 

Are cuvantul d-l Chelaru Petrisor- director S.C.Salina Tg.Ocna care face 
referire la ultima parte prezentata in informare si anume la faptul ca la Salina 
Tg.Ocna nu a functionat niciodata sanatoriul, ci este punct turistic de agrement. 
Acesta spune ca d-l primar nu s-a consultat niciodata cu reprezentantii Salinei 
in ceea ce priveste preluarea Salinei de catre Consiliul Local. Salina Tg.Ocna 
aduce foarte mult profit orasului (este o societate profitabila) si pe baza acelui 
sanatoriu s-a obtinut statutul de oras turistic, fiind pus in functiune in anul 2005 
de catre Salina. Acel punct turistic este inregistrat la Ministerul Sanatatii. 

In ceea ce priveste prima problema care s-a ridicat, contractul de 
concesiune s-a incheiat in anul 1999 printr-un acord. In anul 2006 prin adresa 
nr.1178, Consiliul Local Tg.Ocna solicita rezilierea contractului de concesiune, 
urmand ca prin adresa 2233/2006 Salina sa fie informata ca s-a obtinut finantare 
pentru proiectul “Dezvoltare si modernizarea zonei de agrement Parc Magura”. 

Prin adresa nr.5601/2006 Salina Tg.Ocna este instiintata ca finantarea la 
proiectul Phare este avansata si Consiliul Local solicita schimbul de teren. 

D-l director Chelaru face precizarea ca problemele de exploatare raman 
neschimbate si problemele de monitorizare revin Primariei Tg.Ocna. 

Pe data de 12.03.2007 s-a incheiat un protocol intre Consiliul Local si 
Salina Tg.Ocna, protocol care prevede ca problemele de mediu in conformitate 
cu S.N.S. cad in sarcina Primariei orasului Tg.Ocna. 

Are cuvantul d-l primar care spune: contractul de concesiune pe luciul de 
apa a avut si teren, toata zona era Groapa Burlacu. Podul care a fost distrus 
peste raul Slanic a fost din vina Societatii Salina, la fel si cele peste 100 de case 
distruse din Gura Slanic. 

Ia cuvantul d-l consilier Grefu Ioan care spune ca situatia s-a cam lamurit 
intr-un fel. Una este legea si alta sunt actele administrative (adrese, protocoale). 

Are cuvantul d-l consilier Rusu Mihai care spune ca executivul a gresit in 
momentul cand protocolul a fost semnat de catre primar, secretar si seful 
serviciului de urbansim, dandu-se dovada de superficilitate din partea primariei.
 D-l consilier Lupu Benu intervine in discutie si spune ca in contractul de 
concesiune sunt specificate toate obligatiile pe care le are primaria. In toti acesti 
ani luciul de apa a fost suprafata concesionata de Primaria Tg.Ocna. 

D-l consilier Danila Emanoil intreaba: “la ce suma ajunge monitorizarea 
Gropii Burlacu?” D-l ing. sef Ilie spune ca in jur de 300 de milioane pe an. 
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D-l director Chelaru Petrisor spune  “daca la Societatea Nationala a Sarii 
se hotaraste ca se va renunta la contractul de concesiune va trebui sa ne 
supunem si noi”. 

D-l consilier Rusu Alecu afirma ca s-a facut o greseala, intrucat primaria 
nu are specialisti in ceea ce priveste exploatarea sarii. 

D-l consilier Bruma Mircea-Petre spune ca de-a lungul timpului intre 
saline (ocne) si Primaria Tg.Ocna a fost un ajutor reciproc, dansul fiind director 
la aceasta institutie timp de 30 de ani. Salina Tg.Ocna a fost prezenta peste tot. 
Pe langa lucrurile bune din punct de vedere economic si social de care s-a 
bucurat comunitatea Tg.Ocna au existat si lucruri mai rele si anume surparile 
din Gura Slanic. S-a ajuns in impas datorita lipsei de comunicare. Niste 
functionari de la primarie nu pot face mai mult decat pot (de ex. nu pot face 
masuratori topografice). 

Ia cuvantul d-l ing. sef Ilie Ionel care afirma ca nu a denaturat niciodata 
problemele legate de Groapa Burlacu. Daca acele documente au fost semnate de 
catre primar si secretar si nu reprezinta un document oficial, un act juridic, 
atunci sa se anuleze contractul de concesiune si sa se restituie banii inapoi. 

D-l consilier Iaru Gheorghe spune ca daca forul tutelar permite, 
responsabilitatile de mediu se pot face in contiunare de catre Salina Tg.Ocna. 
Omul nu percepe exact ceea ce se intampla, trebuie sa ne gandim si la aspectul 
social. A mai specificat: “este inevitabila privatizarea, dar este nevoie de sarea 
gema”. 

D-l director Chelaru: “ daca d-l primar a considerat ca nu este pozitia 
Salinei pentru problemele de mediu, era necesar sa se faca o interventie la forul 
superior”. Salina Tg.Ocna nu-si va asuma raspunderea pentru problemele de 
investitii din Parcul Magura. Aceasta zona nu este la indemana pentru asa ceva 
(zona prezinta fenomene de instabilitate- zona Slanic-Trotus), exista o cota de 
risc, fiind nevoie de anumite masuri de precautie, acel gard din parc este 
perimetrul ca fiind zona cu grad de periculozitate. Organizarea de santier se 
face pe o zona declarata improprie. Monitorizarea se face pe termeni 
comparativi, dar se poate vorbi de un nou inceput, din cauza celor 15 reperi 
distrusi. 

Are cuvantul d-l primar care spune ca Garda de Mediu in punctul de 
monitorizare a cerut sa fie imprejmuire, gard si iluminat public. Societatea 
Salina se va ocupa de problemele de monitorizare, dar nu va raspunde de 
eventualele probleme care vor apare. 

Ia cuvantul d-l consilier Doltu Cezar care spune ca in anul 1999 s-a 
incheiat contractul de concesiune la solicitarea celor de la Salina. Daca in anul 
2009 contractul de concesiune inceteaza, ce trebuie facut? Salina Tg.Ocna va 
trebui sa redea terenul in stare initiala. 
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Pe marginea informarii prezentate si a discutiilor, Consiliul Local al 
orasului Tg.Ocna a hotarat urmatoarele: 
- contractul de concesiune nr.2809/23.06.1999 ramane in vigoare pana la 

expirarea lui, deoarece Groapa Burlacu a fost folosita p0entru rambleiere si 
este folosita si in prezent in procesul tehnologic de exploatare a sarii; 

- la terminarea perioadei de concesiune exista posibilitatea prelungirii 
contractului sau in cazul incetarii lui, Salina sa efectueze toate lucrarile 
pentru a readuce terenul la forma la care a fost predat in concesiune, 
deoarece surparea a avut loc datorita exploatarii sarii in solutie; 

- problemele de mediu stabilite prin progrmul de monitorizare au fost, sunt si 
trebuie sa fie in sarcina Salinei Tg.Ocna, societate care a creat problemele de 
mediu si care dispune de capacitatea si obligatia de monitorizare; 

- schimbul de teren din anul 2007 a avut ca obiect un tern in suprafata de 
17.948 m.p. situat in imediata vecinatate a Gropii Burlacu si nu groapa 
propriu-zisa. 
Are cuvantul presedintele de sedinta, d-l consilier Danila Emanoil care  

propune „se imputerniceste executivul sa faca demersuri la S.N.S. Bucuresti 
in sensul continuarii contractului de concesiune nr.2809/1999 cu Salina si a 
clarificarii problemelor de mediu in cadrul Programului de monitorizare a 
Gropii Burlacu care cad in sarcina Salinei Tg.Ocna”.   

  Se supune la vot. Se voteaza in unanimitate. 
 

Punctul 1 al ordinii de zi  
 

Comisia pentru administratie publica avizeaza favorabil proiectul de 
hotarare in forma prezentata de executiv. 

Presedintele de sedinta supune spre aprobare “Proiect de Hotarare 
privind desemnarea presedintelui de sedinta pentru perioada februarie- 
aprilie 2008”. Se voteaza in unanimitate. 

 
Punctul 2 al ordinii de zi  
 
Comisia pentru administratie publica avizeaza favorabil proiectul de 

hotarare in forma prezentata de executiv. 
Presedintele de sedinta supune spre aprobare “Proiect de Hotarare 

privind stabilirea punctajului pentru familiile si persoanele care au 
solicitat locuinte in blocurile construite de Primaria orasului Tîrgu Ocna 
cu fonduri A.N.L.” Se voteaza in unanimitate. 
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Punctul 3 al ordinii de zi  
 
Comisia pentru administratie publica avizeaza favorabil proiectul de 

hotarare in forma prezentata de executiv. 
Presedintele de sedinta supune spre aprobare “Proiect de Hotarare 

privind aprobarea Programului de ocupare a fortei de munca in activitati 
de interes pentru comunitatea locala pe anul 2008”. Se voteaza in 
unanimitate. 

 
Diverse 
 
D-na secretar, Mihaela-Luminita Roset informeaza membrii Consiliului 

Local despre faptul ca prin cererea nr.628/28.01.2008, d-na Lovin Mariana- 
asistent social la Centrul de Ingrijire si Asistenta Tg.Ocna solicita acordarea 
unei locuinte A.N.L., intrucat depaseste varsta de 37 ani.  

Comisia pentru administratie publica a analizat cererea doamnei Lovin si 
aceasta nu poate fi rezolvata favorabil intrucat nu se incadreaza in criteriile 
stabilite. 

Nemaifiind alte probleme de discutat, preşedintele de şedinţă adresează 
mulţumiri membrilor consiliului local pentru participare şi inchide lucrările 
şedintei. 

 
 

           
         PRESEDINTE DE SEDINTA, 

                                            Consilier, DANILA EMANOIL 
 
 
 
 
 

        Contrasemneaza,     
Secretarul orasului Tg.Ocna,                                   

               Consilier juridic, MIHAELA-LUMINITA ROSET 
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